
3289 Herdruk*
Vragen van het lid Fritsma (PVV) aan
de minister voor Wonen, Wijken en
Integratie over het bericht dat de
gemeente Helmond Marokkaanse
probleemjongeren stage wil laten
lopen in Marokko. (Ingezonden
28 mei 2009)

1
Is het waar dat de gemeente
Helmond geld van het Rijk heeft
gevraagd om Marokkaanse
probleemjongeren stageplaatsen in
Marokko aan te kunnen bieden?1

2
Hoe beoordeelt u de opmerking van
een betrokken PvdA wethouder dat
de Marokkanen geen overlast geven
op straat zolang ze in Marokko zijn? Is
het niet triest dat gesubsidieerde
reisjes naar Marokko als oplossing
worden gezien om een stad te
verlossen van Marokkaanse
straatterreur?

3
Deelt u de mening dat dit soort
belachelijke verwennerij van
Marokkaanse probleemjongeren voor
eens en voor altijd moet ophouden?

4
Bent u bereid tuig veel harder te
straffen, criminelen met een
verblijfsvergunning na intrekking van
die vergunning meteen uit Nederland
te verwijderen en ook criminelen met
dubbele nationaliteit die herhaaldelijk

misdrijven plegen (na denaturalisatie)
het land uit te zetten? Zo nee,
waarom niet?

5
Bent u bereid er zorg voor te dragen
dat er geen cent belastinggeld gaat
naar het aanbieden van reisjes aan
Marokkaanse probleemjongeren?

1 Binnenlands Bestuur, 27 mei 2009:
«Helmond laat Marokkanen stage lopen in
Marokko».

Antwoord

Antwoord van minister Van der
Laan (Wonen, Wijken en Integratie)
(ontvangen 22 juli 2009) Zie ook
Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2008–2009, nr. 3021

1
Wat de situatie in Helmond betreft,
kan ik uw Kamer het volgende
melden. Tot op heden heeft de
gemeente Helmond alleen een
werkbezoek afgelegd aan Marokko.
Daar heeft een delegatie van de
gemeente zich georiënteerd op de
mogelijkheden die worden geboden
voor stageplaatsen. De gemeente
Helmond heeft willen onderzoeken of
stageplekken in Marokko een
oplossing kunnen zijn voor
problemen die men in Helmond
ervaart met Marokkaans-Nederlandse
jongeren. Dit werkbezoek, dat de
gemeente met eigen middelen heeft
gefinancierd, heeft echter nog niet
uitgemond in een project. Daarover
moet het gemeentebestuur nog

besluiten. De gemeente Helmond
heeft mij te kennen gegeven dat
wanneer wordt besloten een project
te starten, zij een subsidieverzoek aan
het Rijk zullen richten.

2
Het is uiteraard nooit de bedoeling
geweest om probleemjongeren naar
Marokko sturen zodat men is verlost
van de overlast van deze jongeren.
Om het overlastgevende en criminele
gedrag van Marokkaans-Nederlandse
jongens te lijf te gaan, is een stevige
en goed doordachte aanpak nodig.
Een aanpak die voorkomt dat deze
jongens onverhinderd doorgaan met
hun criminele gedrag, die ervoor
zorgt dat de overlast afneemt en
waardoor jonge kinderen een andere
weg gaan dan de probleemjongens
van nu. Voor de uitwerking van deze
aanpak waarin Rijk en gemeenten
samenwerken verwijs ik u naar de
brief «Aanpak
Marokkaans-Nederlandse
probleemjongeren: Grenzen stellen
en Perspectief bieden» die in januari
2009 naar uw Kamer is gestuurd.

3
Ik ben van oordeel dat we
Marokkaans-Nederlandse
probleemjongeren in Nederland
moeten aanpakken. De problematiek
speelt hier en moet daarom ook hier
worden opgelost. Bovendien gaat het
om Nederlandse jongeren die hun
toekomst niet in Marokko maar in
Nederland hebben liggen. Ik ben
daarom geen voorstander van
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projecten waarbij jongeren naar
Marokko gaan en ben dan ook niet
voornemens vanuit het Rijk subsidie
te verlenen aan dit soort projecten.
Gemeenten kunnen hierin echter hun
eigen afwegingen maken. Het staat
de gemeente Helmond vrij om de
financiële middelen waarover zij
beschikken, binnen de grenzen van
de wet, naar eigen inzicht te
besteden.

4
Zoals eerder bericht (antwoord op
vraag 5 d.d. 15 september 2008,
2008–2009, nr. 671) bevat de Rijkswet
op het Nederlanderschap geen
bepaling op grond waarvan
intrekking van het Nederlanderschap
wegens zulke strafbare feiten
mogelijk is. Voor vreemdelingen die
rechtmatig in Nederland verblijven
geldt dat het verblijf kan worden
beëindigd om redenen van openbare
orde. Hierbij wordt de duur van het
verblijf van de vreemdeling op grond
van een verblijfsvergunning
gerelateerd aan de ernst van de
inbreuk op de openbare orde
(glijdende schaal).

5
Zoals ik heb gezegd ben ik geen
voorstander van projecten waarbij
jongeren naar Marokko gaan en ben
ik niet voornemens vanuit het Rijk
subsidie te verlenen aan dit soort
projecten. Niettemin kunnen
gemeenten hierin hun eigen
afwegingen maken.
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